
 

Protokół 

z XXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 19 listopada 2008r. w godz.  od 9.00 do 12.30 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 

 

 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik Szparkowski 

stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 13 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady - czy są uwagi do porządku obrad? 

Pan Wójt Mirosław Warczak – proszę o wprowadzenie do porządku obrad projekty 3 uchwał 

w sprawie: 

 

• przystąpienia do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 

• zmian w budżecie, 

• wyrażenia zgody na zaciągnięcie kredytu. 

 

Wójt- proszę również o wycofanie uchwały w sprawie ustalenia stawki za składowanie 

odpadów na składowisku gminnym w Liniewskich Górach. 

 

Szparkowski Ludwik – proszę wyjaśnić powód wycofania tej uchwały. 

 

Wójt – chodzi o to, że pewne sprawy jeszcze się nie zakończyły, między innymi ustalenia z 

Nową Karczmą, czekamy również na rekomendacje i opinię od Pani Korzeniowskiej, dyrektor 

w Urzędzie Wojewody. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wycofaniem  projektu uchwały w 

sprawie ustalenia stawki za składowanie odpadów na składowisku gminnym w Liniewskich 

Górach z porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” wycofali projekt uchwały z sesji. 

 

 



Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem zgłoszonego  

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych  do porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem zgłoszonego  

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2008r.  do porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem zgłoszonego  

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie kredytu  do porządku obrad 

sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 

przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi następująco: 

 
Proponowany porządek sesji: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Informacja o projekcie budżetu gminy na 2009 rok. 
7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
- opinia Komisji Rewizyjnej 
b) zwolnień w podatku od środków transportowych, 
- opinia Komisji Rewizyjnej 
c) nadania nazwy ulicy, 
- opinia Komisji Rolnej 
d) przeznaczenia do dzierżawy gruntów stanowiących własność gminy Liniewo, 
- opinia Komisji Rolnej 
e) uchylenia Uchwały Nr X/67/99 Rady Gminy w Liniewie z dnia 30 sierpnia  
1999r. w sprawie wprowadzenia opłaty za włączenie do wodociągów gminnych oraz  
Uchwały Nr XXXIII/168/2001 Rady Gminy w Liniewie z dnia 27 marca 2001r. w  
sprawie wprowadzenia opłaty za włączenie się do kanalizacji sanitarnej w  
gminie Liniewo, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu 
f) ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenia ścieków  
do kanalizacji oraz zrzut ścieków (do oczyszczalni ścieków w Orlu) w Gminie  



Liniewo, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu 
g) przystąpienia Gminy Liniewo do stowarzyszenia o nazwie "Pomorskie w  
Unii Europejskiej", 
- opinie wszystkich komisji stałych Rady Gminy 
h) zaopiniowania regulaminu organizacyjnego Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i  
Rekreacji w Liniewie, 
- opinia Komisji Oświaty 
i) zaopiniowania regulaminu organizacyjnego Biblioteki Publicznej w Liniewie z  
Filią w Wysinie, 
- opinia Komisji Oświaty 
j) uchwalenia regulaminu wynagrodzeń nauczycieli na 2009 rok, 
- opinia Komisji Oświaty 
k) przyjęcia Programu Ochrony Środowiska Gminy Liniewo na lata 2008 - 2011 z  
uwzględnieniem perspektywy na lata 2012 - 2015 wraz z Planem Gospodarki  
Odpadami Gminy Liniewo na lata 2008 - 2011 z uwzględnieniem perspektywy na  
lata 2012 - 2015, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu 
l) udzielenia pomocy dla Samorządu Województwa Pomorskiego, 
- opinia Komisji Rewizyjnej 
m) przystąpienia do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 
n)  zmian w budżecie gminy, 

o)  wyrażenia zgody na zaciągnięcie kredytu. 

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie sesji. 
 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto jest za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

 

 

 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt Gminy 

Mirosław Warczak. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 



Ad.5 

Interpelacje radnych: 

 

Kruszyński Ryszard – jak ma się sprawa z Internetem dla miejscowości Liniewskie Góry? 

- prosiłbym o naprawę drogi po starych torach, potrzebna byłaby duża równiarka, żeby 

wyrównać teren, bo teraz nie idzie tam przejechać, 

-  przydałyby się w Liniewskich Górach jeszcze 2 transporty tłucznia. 

 

Troka Alfons – dlaczego nie są kontynuowane prace przy ulicy Polnej w Liniewie? 

- usunięto trawnik z chodnika koło państwa Prądzińskich, ale co dalej z tym, może można 

byłoby położyć tam płyty chodnikowe albo zasypać żwirem, 

- czy można zainstalować sygnalizator świetlny koło państwa Prądzińskich? 

 

Szarmach Wiesław – od wiosny obiecują, że wymienią instalację w hydroforni w Wysinie, bo  

często nie ma wody we wsi, 

-  Pan Wójt wspominał o umorzeniach podatku z powodu suszy, czy jakieś umorzenia są 

planowane? 

- czy pan Wójt i pan Przewodniczący  nie umieją inaczej rozmawiać niż przez prasę,  bo takie 

zachowanie nie służy mieszkańcom gminy. 

 

Michnowski Grzegorz – w artykule pana Wójta zauważyłem kilka nieścisłości,  napisane jest, 

że farmy wiatrowe będą między Orlem a Chrztowem, a nie miały być  między  

Liniewem a Orlem? Była budowa chodnika w Garczynie, ale ja tego chodnika nigdzie nie 

zauważyłem. Podłączenie wody to pewnie chodzi o pana Kalinowskiego, ja to bym 

przemilczał, bo to podłączenie było w formie rekompensaty. 

- dzieci pisały testy kompetencji na sali gimnastycznej w Zespole Oświatowym w Liniewie i 

skarżyły się, że było okropnie zimno. Nauczyciel poszedł się ubrać a one marzły. 

 

Knitter Benedykt – nie wiemy kto będzie odśnieżał drogi w miejscowości Sobącz, 

- czy było jakieś umorzenie podatków w związku z suszą? 

 

Kupper Romuald – czy można było by na osiedlach wysypać trochę tłucznia bo jest tam 

mokro i zapadają się drogi. 

 

Knitter Benedykt – kupmy tłuczeń z Głodowa póki jest na naszym terenie, bo jest o wiele 

lepszy niż z Nowego Barkoczyna.  

 

Zabrocki Sławomir – nie otrzymaliśmy tłucznia, czy dlatego, że na hałdzie leży ten tłuczeń 

który się nie nadawał na drogi? 

 



Bałachowski Jerzy – wnioskowałem żeby zrównać podatki rolników, którzy mają lepsze 

ziemie z rolnikami, którzy mają gorsze, przez te hektary przeliczeniowe płaci się bardzo duży 

podatek a plony są równe, 

- bardzo cieszymy się, że tak daleko zaszedł te nasz wniosek na kanalizację, jak zadecyduje 

Wojewoda to już nie wiadomo. 

 

Szparkowski Ludwik – pod koniec ubiegłego miesiąca było spotkanie z panią minister Hall. 

Były omawiane sprawy związane z nowymi zasadami przedszkoli, poruszona była sprawa 6-

latków także była sprawa związana z dotacjami dla oddziału nie tylko na jednego ucznia, co 

jest  dla nas o wiele bardziej ekonomiczne. Czy był Pan na tym spotkaniu, albo ktoś przez 

Pana wydelegowany, bo  pominął to Pan w swoim sprawozdaniu, czy po prostu nikt nie był? 

 

Ad.6 

Informacja o projekcie budżetu gminy na 2009r. 

 

Szparkowski Ludwik – do kiedy radni mogą zgłaszać zmiany? Chcę nadmienić, że pan Wójt 

musi wyrazić zgodę na te poprawki i projekt będzie uchwalony na sesji jako autopoprawka 

Wójta. 

 

Wójt – można do mnie przyjść i złożyć poprawkę i ewentualnie przedyskutować ją, a można 

zgłaszać aż do czasu uchwalenia budżetu. 

 

Pani Skarbnik omówiła projekt budżetu gminy na 2009r. 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
 
Zabrocki Sławomir- Komisja Rewizyjna – jest to mała podwyżka i popieramy projekt 
uchwały. 
 
Bałachowski Jerzy – Komisja Rolna – członek naszej komisji miał pewne obawy, że u nas w 
gminie jest najdrożej, a tak naprawdę jest najtaniej. 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – jesteśmy w całości za. 
 
Knitter Benedykt – Komisja Komunalna – jesteśmy za. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za” podjęli uchwałę. 



(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
b) zwolnień w podatku od środków transportowych 
 
Zabrocki Sławomir – Komisja Rewizyjna – są to pojazdy należące do gminy, więc 
przyjmujemy, bo gmina naliczyłaby sobie podatek. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
c) nadania nazwy ulicy 
 
Bałachowski Jerzy – Komisja Rolna – ta ulica jest rozgałęzieniem od ulicy Wyzwolenia i 
mieszkańcy nie będą mieli sprzeciwu wobec tej nazwy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
d) przeznaczenia do dzierżawy gruntów stanowiących własność gminy Liniewo 
 
Bałachowski Jerzy – Komisja Rolna – nie ma sprzeciwu na wydzierżawienie tych gruntów, 
sugerowałbym, aby wszystkie działki  podzielić  i sprzedać. 
 
Knitter Benedykt – a jak podzielić jezioro? 
 
Szparkowski Ludwik – w byłym ZSRR przez jezioro przechodziła granica państwa. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
e) uchylenia Uchwały Nr X/67/99 Rady Gminy w Liniewie z dnia 30 sierpnia  
1999r. w sprawie wprowadzenia opłaty za włączenie do wodociągów gminnych oraz  
Uchwały Nr XXXIII/168/2001 Rady Gminy w Liniewie z dnia 27 marca 2001r. w  
sprawie wprowadzenia opłaty za włączenie się do kanalizacji sanitarnej w  
gminie Liniewo 
 



Knitter Benedykt – Komisja Komunalna – komisja jest za, ale masa ludzi musiała w zeszłym 
roku zapłacić za podłączenie do wodociągu. 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – dwóch członków było „za”, 1 „przeciw” i 1 
„wstrzymujący się” 
 
Szaparkowski Ludwik – ja ma mieszane uczucia, ci którzy nie zapłacili za podłączenie 
wcześniej teraz mogą to zrobić za darmo po podjęciu uchwały, mogłaby ona zostać tylko 
obniżona. 
 
Kruszyński Ryszard – w żadnej gminie już od dawna nie ma tych opłat tylko w naszej. 
 
Mecenas – obniżenie opłaty nie zdaje egzaminu, musi być opłata zniesiona. 
 
Szparkowski Ludwik – jeżeli ta uchwała będzie podjęta to będzie trzeba rygorystycznie 
pilnować tych podłączeń żeby nie było samowolki budowlanej i zgodnie z prawem podłączać. 
 
Wójt – jesteśmy jedyną gminą w powiecie, która posiada taką opłatę i musimy z niej 
zrezygnować. Będziemy konsekwentnie podchodzić do tematu, wszystko uzgodnimy 
wewnętrznie. 
 
Michnowski Grzegorz – opłata powinna zostać, ale powinna być zmniejszona. 
 
Wójt – szanuje pana zdanie, ale ja reprezentuję mieszkańców. To do mnie kierują swoje 
prośby i dla nich przygotowałem tę uchwałę. 
 
Szaprkowski Ludwik – chciałbym żeby w przyszłości była nad tym szczególna kontrola. 
 
Wójt – były sprawy przeszłości. W Liniewie musieliśmy  odcinać pajęczyny podłączeń. 
Chcemy robić wszystko jak najlepiej, ale zdarzają się nam błędy, proszę nam to wybaczyć, ale 
staramy się. 
 
Kruszyński Ryszard – mamy szansę wykazać się, że coś robimy dla naszych mieszkańców. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  9 głosami „za”, 1 „przeciwnym” i 3 „wstrzymującymi” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
f) ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenia ścieków  
do kanalizacji oraz zrzut ścieków (do oczyszczalni ścieków w Orlu) w Gminie  
Liniewo 
 
Knitter Benedykt – Komisja Komunalna – komisja jest za przyjęciem propozycji pana Wójta. 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – za. 



 
Kruszyński Ryszard – jesteśmy za, ale zbulwersowało nas to, że niedawno była podwyżka. 
 
Szparkowski Ludwik – woda musi drożeć, ale forma wprowadzania podwyżek musi być 
ustalona na koniec kwartału. Nie wiemy jakie skutki przyniosła podwyżka z czerwca. Moim 
zdaniem trzeba ludziom uświadomić, że mimo podwyżek i tak dopłacanie tego idzie z 
budżetu. 
 
Knitter Benedykt – my nie wiemy ile wszystko zdrożeje, to jest bardzo trudno skalkulować. 
 
Radca Prawny – podwyżka wody wyniosła 2,2%, energii 12%. Ile dalej wzrośnie opłata za 
energię to nie wiadomo. 
 
Wójt – podwyżka nie powinna być w ciągu kwartału, ale na koniec, przepraszam za to.  
Byłem na spotkaniu z  przedstawicielami  Energii i dowiedziałem się, że energia w przyszłym 
roku może podskoczyć nawet do 69%, bo chcą uwalniać ceny i inwestować.  
 
Szarmach Wiesław – jedynym rozwiązaniem są wiatraki. 
 
Wójt – w Ustce są latarnie uliczne z małymi wiatrakami, które wytwarzają prąd zasilające te 
latarnie. 
 
Szparkowski Ludwik  – po I kwartale przyszłego roku będzie uchwała o podwyżce ceny za 
wodę, chcieliśmy, aby była to jedna podwyżka w ciągu roku, ale pan Wójt się nie zgodził. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  12 głosami „za” i 1 „wstrzymującymi” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
g) przystąpienia Gminy Liniewo do stowarzyszenia o nazwie "Pomorskie w  
Unii Europejskiej" 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – jesteśmy za. 
 
Bałachowski Jerzy – Komisja Rolna – my też jesteśmy za. 
 
Zabrocki Sławomir – Komisja Rewizyjna – jesteśmy za. 
  
Knitter Benedykt – Komisja Komunalna -  jesteśmy za. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  12 głosami „za”, 1 „przeciwnym”  podjęli uchwałę. 



(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
h) zaopiniowania regulaminu organizacyjnego Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i  
Rekreacji w Liniewie 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – komisja nie wnosi uwag ani poprawek. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
i) zaopiniowania regulaminu organizacyjnego Biblioteki Publicznej w Liniewie z  
Filią w Wysinie 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – komisja nie wnosi uwag. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę do godziny 11.00 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

j) uchwalenia regulaminu wynagrodzeń nauczycieli na 2009 rok 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – byłem na spotkaniu ze związkami zawodowymi, 
chodziło o zwiększenie dodatków dla wychowawców klas z 6% do 10%. Wszyscy byli 
zadowoleni z tych poprawek, więc powinniśmy ją przegłosować. 
 
Michnowski Grzegorz – powinniśmy podnieść wynagrodzenie dla przedszkolanek i zrównać z 
wynagrodzeniami wychowawców klas . To są nauczyciele tacy jak inni a opłacani gorzej. 
 
Szaparkowski Ludwik – zmiany mają być w §5 pkt. f, jest 30 a ma być 60zł? 
 
Szarmach Wiesław – pkt. f jest po raz pierwszy wprowadzony, wcześniej nie było dodatków 
dla wychowawców przedszkoli, związki zawodowe chciały, aby tak było. 
 
Szparkowski Ludwik – można to poprawić żeby stało się zadość. Jest to wniosek formalny, 
jeśli przejdą poprawki pana Michnowskiego uchwała to będzie musiała wrócić do związków 
zawodowych. 



 
Bałachowski Jerzy – dodatki są dla nauczycieli, aby wynagrodzić ich pracę z młodzieżą. 
 
Wójt – uwaga pana Michnowskiego jest bezcenna, ale proponuję tego teraz nie ruszać jest 
to porozumienie wynegocjowane przez związki zawodowe. Uwzględnimy ten wniosek przy 
następnych negocjacjach. 
 
Szarmach Wiesław – jest różnica przecież między dziećmi z przedszkola a młodzieżą z 
gimnazjum. 
 
Szparkowski Ludwik – kto jest za przyjęciem poprawek pana Michnowskiego? 
 
 6 radnych było „za” , 6 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się”. 
 
Łuczkiewicz Ryszard – kalkulacja radnego Michnowskiego jest słuszna. Wychowawcy w 
przedszkolach nie mieli żadnych dodatków, a związki zawodowe wywalczyły, aby były te 
dodatki wprowadzone. Ustalono wniosek o premię dla wychowawców przedszkoli, a Wójt 
jako dysponent dał na to pozwolenie. Oddziałów w gminie jest 7 to daje miesięcznie 210zł, a 
pan chce im dać drugie tyle, ale czy gminę na to stać? 
 
Michnowski Grzegorz – oczywiście że stać. 
 
Łuczkiewicz Ryszard – wprowadzenie dodatku dla wychowawców przedszkoli jest jak 
najbardziej słuszne. Teraz będzie wypłacona I transza a, potem będą dalsze podwyżki, jest to 
propozycja wynegocjowana przez związki zawodowe. 
 
Wójt – co mogliśmy dać to daliśmy, przy następnym podejściu będziemy to wyrównywać. 
 
Szarmach Wiesław -  nauczyciele dostali podwyżkę 20zł, a przedszkolanki 30zł. 
 
Michnowski Grzegorz – chodzi o wyrównanie stawek. 
 
Wójt – ja ze swojej strony przedstawiłem nasze możliwości finansowe. 
 
Szaprkowski Ludwik – problemy wychowawcze są inne w szkole i przedszkolu. Kto jest za 
wprowadzeniem zmian proponowanych przez pana Michnowskiego? 
 
5 radnych było „za” , 6 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”. 
 
Szparkowski Ludwik – propozycja radnego Michnowskiego została odrzucona 6 głosami 
„przeciw” do 5 głosów „za” i 2 „wstrzymujących się”. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  12 głosami „za” i 1 „przeciw”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 



 
k) przyjęcia Programu Ochrony Środowiska Gminy Liniewo na lata 2008 - 2011 z  
uwzględnieniem perspektywy na lata 2012 - 2015 wraz z Planem Gospodarki  
Odpadami Gminy Liniewo na lata 2008 - 2011 z uwzględnieniem perspektywy na  
lata 2012 - 2015 
 
Knitter Benedykt – Komisja Komunalna -  wstępnie przyjęliśmy tą uchwałę, ale ta sprawa nie 
jest do końca jasna. Wcześniej to przyjęliśmy, ale teraz mamy wątpliwości. 
 
Szparkowski Ludwik – plan powinien być wcześniej uzgodniony z Radą Gminy, a nie tylko 
narzucony. Po napisaniu planu został on wysłany do Urzędu Marszałkowskiego i do 
Starostwa, a my zostaliśmy postawieni przed faktem dokonanym. Powinno być nam to 
wcześniej pokazane, musimy przyjąć ten plan, ale założyliśmy sobie pętelkę na szyję.  
Gdybyśmy dostali to wcześniej to może udałoby się nam przemycić ten zapisek o zamknięciu. 
Tam się ktoś przyczepi, ze Rada Gminy uchwaliła zamknięcie. Nakazuje się także instalację 
wagi co jest nieekonomiczne. Może i nic nie udałoby się zmienić, ale powiemy sobie, że 
zrobiliśmy wszystko co w naszej mocy. Musimy zrobić wszystko, aby do otwarcia składowiska 
w Starym Lesie nasze składowisko funkcjonowało. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Wójt – my jesteśmy zobowiązani, aby aktualizować program ochrony środowiska w 
województwie. Nasze składowisko jest zapisane do zapełnienia i zamknięcia do końca 2009r. 
cały czas staramy się wydłużyć żywotność składowiska do 2012r. Najważniejsze zapisy 
Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami muszą być umieszczone w naszych 
programach. Najważniejszą rzeczą jest dogadać się z Wojewodą. 
 
l) udzielenia pomocy dla Samorządu Województwa Pomorskiego 
 
Zabrocki Sławomir – Komisja Rewizyjna – jest to udzielenie pomocy dla nas, bo sami siebie 
finansujemy, to zwiększy nasze bezpieczeństwo m. In. W Lubieszynie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
m) przystąpienia Gminy Liniewo do „Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 
2008 -2011” 
 



Szparkowski Ludwik - pochwalam pana Wójta za chęć przystąpienia do tego programu, bo 
nie wiadomo tak do końca co z tego wyjdzie. Dla nas nie podejście do tego programu było by 
grzechem zaniechania. 
 
Kruszyński Ryszard – czy Wójt zamierza wejść do tego programu? 
 
Szparkowski Ludwik – tak. 
 
Wójt – radny Kruszyński jako pierwszy do mnie z tym przyszedł, a ja się dalej w tej kwestii 
zorientowałem. Terminy są bardzo krótkie w piątek musimy już złożyć wniosek, to jest temat 
bardzo kosztowny, 50% musimy wyłożyć swoich środków. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
n)  zmian w budżecie 

 

Skarbnik Gminy omówiła zmiany w budżecie na 2008r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

o)  wyrażenia zgody na zaciągnięcie kredytu 

 

Skarbnik – program na Przebudowę Dróg Lokalnych jest rozłożony na 3 lata i wartość tego 

zadania wynosi 3 000 000 zł na gminę. Żeby złożyć wniosek na program musimy mieć 

zabezpieczone pieniądze, a ich nie posiadamy, musimy zaciągnąć kredyt w wysokości 

450 000zł. Będziemy go spłacać z bieżących dochodów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 
uchwały. 
Radni  12 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

Ad.8  
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 



Wójt – Internet – informatycy mają to rozpoznać od strony technicznej, będzie trzeba 
wykupić jedno pasmo od TP, temat jest na bieżąco realizowany, 
- remont nasypu w Liniewskich Górach -  nie jest to nasza własność i nie możemy tam nic 
robić, oficjalnie nie możemy tam prowadzić żadnych działań, 
- zakup piasku z solą – już zakupiliśmy, 
- sygnalizacja świetlna koło państwa Prądzińskich – wystosowaliśmy pismo do powiatu w tej 
sprawie od Pady Rodziców i Urzędu. Jest to droga powiatowa i nie mamy żadnej mocy 
narzucić naszej woli, jedynie możemy prosić. 
- hydrofornia w Wysinie – będziemy się starać w 2009r. przebudowa to ujęcie. 
- umorzenia po suszy –została powołana komisja ds. szacowania suszy i wszystkie 
gospodarstwa zostały oszacowane. Wnioski zostały złożone i każdy otrzymał opinię od 
Wojewody i dostał już pomoc pieniężną, skala pomocy jest ogromna, bo zostało przekazane 
20 000zł. 
- artykuły w lokalnej prasie – jest to bardzo delikatna sprawa, niepotrzebnie to wszystko się 
wydarzyło, można to było rozwiązać w pokojowy sposób i w przyszłości ta sytuacja nie 
powinna mieć miejsca. Ja ze swojej strony robię wszystko, aby współpraca przebiegała jak 
najlepiej. 
- usytuowanie farm wiatrowych – w artykule dobrze było napisane chodzi o teren między 
Orlem a Chrztowem. Przyszła decyzja, że tam są lepsze wiatry, 
- chodnik w Garczynie – chodziło o zatoczkę autobusową, 
- tłuczeń na osiedla – musimy ten wniosek rozpatrzyć, 
- tłuczeń dla Chróstów Wysińskich – sołectwo dostało mniejszy przydział, bo tam będą 
remontowane drogi do Nowego Wieca i przepust, 
- wniosek na kanalizację – pozytywnie przeszliśmy wszystkie etapy, staraliśmy się, aby jak 
najlepiej wszystko wyszło, bardzo dużo wniosków odpadło, a nasz przeszedł 
- spotkanie z minister Hall -  byłem na spotkaniu panią z minister, było to przedstawione w 
formie referatów. Były różne pomysły, ale nasz struktura ich nie potrzebuje, bo mamy je już 
dawno wdrożone do naszych szkół. 
 
Sekretarz – odczytam oświadczenie dyrektora Werczyńskiego w sprawie zimnej sali 
(oświadczenie w załączeniu do protokołu) 
 
Breski Krystian – remont torowiska - teren ten nie jest własnością Gminy Liniewo w związku z 
czym nie wolno pracownikom Urzędu Gminy dokonywać na nim żadnych prac remontowo 
budowlanych. Jest to byłe torowisko i nie powinno być wykorzystywane przez mieszkańców jako 
droga łącząca sąsiadujące wsie. Teren torowiska jest miejscem gdzie znajduje się wysoki i 
niebezpieczny nasyp, w związku z czym należy unikać tego odcinka i nie wykorzystywać go jako 
element łączący Liniewo i Linewskie Góry. 
- dalszy rozwóz tłucznia - w obecnej chwili dalszy rozwóz tłucznia jest niemożliwy ze względu na 
zalegającą warstwę śniegu na drogach. 
- sygnalizacja świetlna - temat ten został poruszony przez Dyrektora Zespołu Oświatowego w 
Liniewie pismem z dnia 16 października 2008r. Na wniosek Dyrektora i Rady Rodziców temat ten 
został zgłoszony Staroście Kościerskiemu pismem z dnia 27-10-2008. Kopie niniejszego pisma dostał 
Pan w dniu sesji, 
- zakup piasku z solą - dokonano oraz rozwieziono piasek do sołectw celem posypywania na 
oblodzone chodniki. Pozostała część piasku zlokalizowano na placu przy warsztacie. W roku ubiegłym 
dokonano zakupu soli, która jest przechowywana w pomieszczeniach warsztatu. Nie dokonano 
wymieszania piasku i soli ze względu na brak miejsca na jej składowanie. Składowanie mieszanki bez 



dostatecznej ochrony powoduje wypłukanie soli a tym samym nie zachowuje sowich wartości. 
Mieszanie nastąpi bezpośrednio przed użyciem, 
- hydrofornia w Wysinie - w hydroforni w miejscowości Wysin dokonano wymiany znacznej części 
instalacji elektrycznej, wymieniona oraz zamontowana została pompa głębinowa o mniejszej 
wydajności. Należało dokonać takich zmian ze względu na podejrzenie zapiaszczenia filtra. Sytuacja ta 
powoduje ograniczenie parametrów filtra a tym samym mniejszą jego wydajność, 
- rozstrzygnięcie przetargu na odśnieżanie - gmina dokonała wyboru na podstawie złożonych ofert 
przez osoby deklarujące swoją chęć odśnieżania dróg gminnych. Na sesji przekazano informacje na 
temat poszczególnych sołectw oraz osób obsługujących poszczególne sołectwa, 
- tłuczeń dla sołectwa Chrósty Wysińskie - ilość tłucznia została ustalona na podstawie rozmów z 
Sołtysem poszczególnych sołectw, oraz możliwości zakupu przez gminę. W Wysińskich Chróstach 
zakupiono jeden transport ze względu na to, że znaczna ilość zalegała na pryzmie. Jednocześnie 
oprócz zakupu tłucznia w sołectwie przewidziano dokonanie naprawy drogi w kierunku Nowego 
Wieca. Prace te być może zostaną wykonane dopiero w okresie wiosennym ze względu na warunki 
pogodowe. W sołectwach, które dostały większą ilość tłucznia nie przewidziano równania i 
wałowania dróg. W związku z tym, że tłuczeń z poprzedniego transportu został składowany na 
miejscu zasadne wydaje się nie dostarczenie kolejnych transportów, a raczej dokonanie naprawy 
drogi poprzez równanie i wałowanie. 
 
Szparkowski Ludwik – wygłoszę oświadczenie (oświadczenie w załączeniu do protokołu). 
 
Wójt – trzeba brać odpowiedzialność za swoje słowa, będę bronił tego nad czym pracuję już od wielu 
lat, powstałe relacje będę pielęgnował i dmuchał na nie, pozytywne decyzje zależą od przychylności 
radnych. Bardzo trzeba dbać o to co się mówi. Uważam, że nie miałem żadnej porażki, bo porażka 
jest tylko wtedy, gdy było coś zaplanowane w budżecie i niezrealizowane. Zacznijmy nowy etap 
naszej współpracy, abyśmy wspólnie dążyli do jak najlepszych interesów naszych mieszkańców, a na 
koniec kadencji będziemy mogli się pochwalić tym co zrobiliśmy razem dla mieszkańców. 
 
Ad. 9 
Wolne głosy i wnioski  
 
Kobiela Roman – czy Głodowo będzie odśnieżane, bo nie ma go na wykazie. 
 
Breski Krystian – będzie. 
 
Rekowski Zbigniew – sołtysi przychodzą na sesję i podpisują listy. A potem ich nie ma. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12.30 
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